
PROTOKÓŁ Nr LIII/2013 
LI sesji Rady Miasta Dęblin 
z dnia 28 listopada 2013 r. 

 
Miejsce posiedzenia - sala nr 1 Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1240. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 14 radnych. Nieobecny: Mariusz Ceglarski. 
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że do porządku obrad, który 
otrzymali radni wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie punktu 5g) rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ryckiemu na dofinansowanie 
realizacji zadania pod nazwą „Remont chodnika w ulicy Partyzantów w Dęblinie” oraz punktu  
6. Wolne wnioski, przez co nastąpi przesunięcie numeracji trzech ostatnich punktów. 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący odczytał porządek obrad LIII sesji  Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2013 rok; 
b) uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych MZGK Sp. z o.o. w Dęblinie na lata 2014-2017”; 
c) zatwierdzenia taryf Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Dęblinie, dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków; 
d) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek przy ul. Spacerowej i ul. Generała 

Kowalskiego w Dęblinie; 
e) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy działek z zasobu gminy Miasto Dęblin; 
f) uchwalenia „Programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2014”; 
g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ryckiemu na dofinansowanie realizacji zadania 

pod nazwą „Modernizacja chodnika w ul. Partyzantów w Dęblinie”. 
6. Wolne wnioski. 
7. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
8. Zatwierdzenie protokołów z LI i LII (VI uroczystej) sesji Rady Miasta. 
9. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta - Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 29 października – sesja Rady Miasta Dęblin. 
• 4 listopada – uczestniczyłem w Zaduszkowym Koncercie Wspomnień pt. „Gdzie się podziali 

nasi koledzy”, zorganizowanym przez Miejski Dom Kultury. 
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• 5 listopada – brałem udział w drugim spotkaniu poświęconym obchodom rocznicy nadania 
praw miejskich Dęblinowi, zorganizowanym przez Urząd Miasta. 

• 6 i 7 listopada – uczestniczyłem w konferencji organizowanej przez Starostę Ryckiego oraz 
Zarząd A.M.G. Finanse Sp. z o.o. pt. „Restrukturyzacja czy przekształcenie – aktualne dylematy 
szpitali publicznych oraz podmiotów tworzących” pod honorowym patronatem Marszałka 
Województwa - Krzysztofa Hetmana. 

• 8 listopada – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w uroczystym apelu z okazji Święta 
Niepodległości, który odbył się na placu przed Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej 
Szkoły Orląt. 

• 9 listopada – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem w uroczystości Ślubowania uczniów 
klasy pierwszej Ogólnokształcącego Liceum Lotniczego. Uroczystość odbyła się w Klubie 
Uczelnianym WSOSP w Dęblinie. 

• 11 listopada – odbyły się uroczyste obchody Święta Niepodległości. Uroczystości rozpoczęły 
się Mszą Św. za ojczyznę; następnie uczestnicy przemaszerowali na plac przed Urzędem 
Miasta, gdzie został odsłonięty i poświęcony nowy Pomnik Niepodległości, przed którym 
delegacje złożyły wiązanki kwiatów. Obchody zakończyła uroczysta sesja Rady Miasta 
uświetniona występem słowno-muzycznym uczniów z Zespołu Szkół Nr 4. Przygotowaniem 
programu artystycznego zajmowała się Dyrektor Zespołu Szkół Nr 4 Pani Zofia Mazurek  
we współpracy z Panią Zofią Samułą i Panem Janem Szulem z 4. Skrzydła Lotnictwa 
Szkolnego w Dęblinie. Scenografię przygotowały: Pani Anna Szymańska i Pani Elżbieta 
Piątkowska. Była również zorganizowana wystawa pod tytułem „ Militaria Okresu 
Niepodległości 1918” przygotowana przez Dęblińskie Stowarzyszenie Historii Militarnej, 
którego prezesem jest Pan Jerzy Trzaskowski. 

• 12 listopada – uczestniczyłem w spotkaniu z Panem ppłk. Henrykiem Skirgajło pt. „Sybiracy – 
świadkowie historii” zorganizowanym przez Klub 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego  
i Stowarzyszenie Seniorów Lotnictwa Wojskowego RP Oddział Dęblin. W spotkaniu brali 
również udział Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Dariusz Wojdat i Wiceburmistrz 
Dęblina Pani Grażyna Maziarek. 

• 15 listopada – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w uroczystej promocji oficerskiej  
na placu przed Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt. 

• 16 listopada – uczestniczyłem wspólnie z Burmistrzem w uroczystym finale XIV Jesiennego 
Przeglądu Twórczości Artystycznej Seniorów. W finale, który odbył się w sali Klubu 
Uczelnianego WSOSP uczestniczyło 41 wykonawców. 

• 19 listopada – brałem udział w posiedzeniu wyjazdowym Komisji Zdrowia i Problematyki 
Socjalnej, które dotyczyło opieki medycznej w szkołach. 

• 24 listopada – uczestniczyłem w Wolnym Zgromadzeniu Sprawozdawczym Koła Wędkarskiego 
Nr 4. Miało miejsce sprawozdanie z działalności, wręczono odznaczenia, dyplomy i przyjęto 
plan pracy na 2014 r. 

• 27 listopada – brałem udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady 
Miasta, na którym opiniowane były materiały na dzisiejsza sesję. 

• 27 listopada – odbyło się posiedzeniu Konwentu Rady Miasta dotyczące obrad dzisiejszej sesji. 
 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  
od 30 października do 28 listopada 2013 r. 
Przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, w tym projekty uchwał, a ponadto: 
• 31 października – opublikowane zostały wstępne listy rankingowe wniosków składanych  

do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – edycja 2014. Złożono 88 wniosków  
na drogi gminne. Nasz wniosek dotyczący ulic Słowackiego, Polnej, Pułaskiego, Norwida  
i Hładuniaka został sklasyfikowany na 35 miejscu listy i w związku ze zmniejszeniem środków 
finansowych na ten cel w budżecie województwa z 74 920 000 zł do kwoty 18 730 000 zł,  
w tym na gminy do 9 365 000 zł nie ma szans na dofinansowanie. Gdyby alokacja finansowa 
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nie została zmniejszona dofinansowanie otrzymałyby co najmniej 53 wnioski. Wniosek  
o dofinansowanie zostanie powtórzony w edycji NPPDL w 2015 r. 

• 5 listopada – odbyło się drugie robocze spotkanie w sprawie obchodów jubileuszu 60-lecia 
nadania Dęblinowi praw miejskich; ustalono, że oficjalna uroczystość jubileuszowa odbędzie 
się 13 listopada 2014 r. 

• 6 listopada – uczestniczyłem w konferencji „Restrukturyzacja czy przekształcenie – aktualne 
dylematy szpitali publicznych oraz podmiotów tworzących”. Organizatorami była firma AMG 
Finanse z Łodzi oraz Starosta Rycki. Konferencja odbyła się w Dęblinie w Pałacu 
Jabłonowskich. W konferencji uczestniczyli Starostowie oraz Dyrektorzy Samodzielnych 
Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej. 

• 8 listopada – brałem udział w uroczystym apelu z okazji Święta Niepodległości 
organizowanym przez Dowódcę 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego i Komendanta Wyższej 
Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych na placu przed Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom 
Dęblińskiej Szkoły Orląt oraz w uroczystym apelu organizowanym przez Dowódcę  
1. Batalionu Drogowo-Mostowego. 

• 8 listopada – została udzielona odpowiedź na wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie, po kompleksowej kontroli, która odbyła się w miesiącu czerwcu  
i lipcu. 

• 9 listopada – uczestniczyłem w uroczystości ślubowania uczniów Ogólnokształcącego Liceum 
Lotniczego w Dęblinie. W uroczystości wziął udział m.in. Zastępca Dowódcy Sił Powietrznych 
– gen. dyw. pil. Sławomir Kałuziński. 

• 11 listopada – odbyły się uroczyste obchody Narodowego Święta Niepodległości. Uroczystości 
rozpoczęły się Mszą Św. w Kościele p.w. Św. Piusa V Papieża; następnie uczestnicy 
przemaszerowali na plac przed Urzędem Miasta, gdzie został odsłonięty i poświęcony nowy 
Pomnik Niepodległości, przed którym delegacje złożyły wiązanki kwiatów. Obchody 
zakończyła uroczysta sesja Rady Miasta. 

• 12 listopada – brałem udział w uroczystości przejęcia obowiązków Komendanta Powiatowego 
Policji w Rykach przez nadkom. Marka Tchórza, dotychczasowego Zastępcę Komendanta  
w Lubartowie. Przejęcie obowiązków nastąpiło w obecności Komendanta Wojewódzkiego 
Policji – inspektora Michała Domaradzkiego. Komendant Wojewódzki złożył zapewnienie  
o rozpoczęciu w roku przyszłym budowy nowej Komendy Policji w Rykach. 

• 12 listopada – Klub 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego i Stowarzyszenie Seniorów Lotnictwa 
Wojskowego RP Oddział Dęblin zorganizowali spotkanie z panem Henrykiem Skirgajło  
pod tytułem „Sybiracy – Świadkowie historii”. W spotkaniu brała udział pani Grażyna 
Maziarek – Zastępca Burmistrza. 

• 14 listopada – odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu 
oraz Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. Tematem posiedzenia było 
funkcjonowanie Klubu Sportowego „Czarni” Dęblin. 

• 14 listopada – podpisałem zarządzenie w sprawie przyjęcia projektu budżetu miasta Dęblin  
na 2014 r. Projekt zakłada dochody w kwocie 46.884.500 zł, wydatki w kwocie 46.479.500 zł; 
wydatki inwestycyjne 6.015.863 zł.  

• 15 listopada – uczestniczyłem w uroczystej 117 promocji oficerskiej w Wyższej Szkole 
Oficerskiej Sił Powietrznych. Promowanych zostało 114 podporuczników. Promocji, w imieniu 
Prezydenta RP, dokonał Szef Sztabu Generalnego – gen. broni Mieczysław Gocuł.  

• 16 listopada – finał XIV Jesiennego Przeglądu Twórczości Artystycznej Seniorów 
organizowanego przez Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów, Wojewódzki 
Ośrodek Kultury w Lublinie i Miejski Dom Kultury w Dęblinie. Impreza odbyła się w Klubie 
Uczelnianym WSOSP i wzięło w niej udział 41 wykonawców. 

• 18 listopada – uczestniczyłem w uroczystości wręczenia dyplomów stypendystom Prezesa 
Rady Ministrów, która odbyła się w siedzibie Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego. Wręczenia 
dyplomów w imieniu premiera Donalda Tuska dokonali Minister Skarbu – Włodzimierz 
Karpiński oraz Wojewoda Lubelski – Jolanta Szołno-Koguc. Z terenu Dęblina stypendia 
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otrzymali: Mateusz Zimny – Liceum Ogólnokształcące w Zespole Szkół Ogólnokształcących, 
Damian Racinowski – Ogólnokształcące Liceum Lotnicze, Mateusz Marczak – Technikum 
Informatyczne w ZSZ Nr 1, Katarzyna Gołąbek – Technikum Architektury Krajobrazu  
w ZSZ Nr 1, Oleksandr Bakun – Technikum Mechanik Lotniczy w ZSZ Nr 1; Anna Jasińska – 
Technikum Gastronomiczne w ZSZ Nr 2 i Ilona Kardas – Technikum Ekonomiczne w ZSZ  
Nr 2. 

• 20 listopada – odbyło się spotkanie z przedstawicielami Polskich Kolei Państwowych 
(Dyrektor Departamentu Geodezji i Współpracy z Samorządami z Centrali PKP) na temat 
ewentualnego przejęcia przez Miasto nieruchomości dworca kolejowego w os. Stawy, budynku 
byłego domu kultury, terenu po bocznicy kolejowej.  

• 20 listopada – narada z dyrektorami Szkół i placówek oświatowych.  
• 21 listopada – odbyło się spotkanie okolicznościowe z pracownikami Ośrodka Pomocy 

Społecznej z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. 
• 25 listopada – brałem udział w uroczystości otwarcia supermarketu Intermarche w Rykach. 

Sklep ten uruchomili właściciele dęblińskiego Intermarche. 
• Dokonany został odbiór placu zabaw w Zespole Szkół Nr 4, zarówno przez Komisję odbioru, 

jak i przez przedstawiciela Ministerstwa Edukacji Narodowej. 
• Zakończona została i odebrana 15 listopada br. budowa chodnika w ul. Hładuniaka. 

Wykonawcą była Firma „Poltor” z Dęblina. Koszt budowy – 48.956,46 zł, koszt nadzoru  
2.460 zł. 

 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski. 

� Radny Stanisław Kopacz – poprosił o skierowanie kogoś do wygrabienia pozostałych  
w bardzo dużej ilości liści jesiennych na drodze gminnej w os. 15 Pułku Piechoty „Wilków” 
koło przedszkola.  

� Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o: 
− spowodowanie wymiany uszkodzonych tablic poświęconych zasłużonym dla lotnictwa  

na placu przed Pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt, które zostały 
porysowane lub połamane  podczas prac związanych z montażem oświetlenia. Wniosek 
dotyczy tablic: por. pil. Stanisław Lakwis, gen. bryg. pil. Witold Urbanowicz, gen. bryg. pil. 
Stanisław Skalski, płk pil. mgr Romuald Czopek, gen. bryg. pil. prof. dr Zdzisław Żarski; 

− rozważenie, aby godła herbu Miasta Dęblina na tablicach zasłużonych dla Dęblina były 
obrysowane tylko krawędzią czarną graficznie, natomiast środek żeby był wymyty  
z czarnej farby; 

− naprawę nie palących się lamp przy ul. Kockiej nr 23, 26, 27; 
− przy przejściu dla pieszych na ul. Okólnej przy skrzyżowaniu z ul. Rynek brakuje 

pionowego znaku D-6 „przejście dla pieszych”; 
− montaż podwójnych znaków na jednym słupku przy ul. Okólnej, ponieważ znaki  

są w bliskiej odległości; 
− zauważył, że znajdujący się przed Ratuszem znak szlaku bursztynowego jest ubogi, 

ponieważ w centrum powinna być forma oznaczenia, która dotyczyłaby kierunkowości  
i odległości do granicznych punktów naszego państwa, np. w kierunku północnym – 
Gdańsk, w kierunku południowym – Kraków, albo nawet i Budapeszt, bo tam się kończy ten 
szlak; 

− poprawienie nie do końca idealnie założonych lamp oświetleniowych w promenadzie 
zasłużonych dla Dęblina, ponieważ w niektórych miejscach jest zapadnięta kostka przy 
nowym oświetleniu; 

− poprawienie niwelety zjazdu przy ul. Bankowej 8, ponieważ woda spływa na posesję  
i tworzy się potężna kałuża; 

− cięcia pielęgnacyjne na skwerze przy Placu Orląt Dęblińskich; 
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− naprawę chodnika w związku z pracami rewitalizacyjnymi w centrum, jak i niefortunnym 
zatrzymaniem przez funkcjonariuszy policji ciężkiego samochodu, który wgniótł chodnik 
przed zatoką przystanku na ulicy Niepodległości po stronie komisariatu policji. Podobne 
wgniecenia są na chodniku i na drodze rowerowej po drugiej stronie ulicy przy wiacie 
przystanku; 

− cięcia pielęgnacyjne na całej długości pasa drogi krajowej nr 48; 
− ponowił wniosek o resekcję chorych drzew na odcinku ul. Niepodległości przy przedszkolu; 
− powiedział, że nie zostały zrealizowane składane wcześniej wnioski dotyczące modernizacji 

drogi krajowej nr 48, między innymi zjazd przy ulicy Warszawskiej 60; 
− montaż słupków na całej długości ulicy Lotników Polskich od skrzyżowania z ulicą 

Warszawską i umieszczenie mocniejszego łańcucha, który został zerwany w sąsiedztwie 
dawnego kina „Irena”, żeby na teren placu nie wjeżdżały samochody; 

− wyplewienie chwastów na trawnikach przy Placu Orląt Dęblińskich; 
− postulował, aby na spotkania dotyczące 60-lecia nadania praw miejskich Dęblinowi były 

zapraszane wszystkie organizacje, także Oddział Dębliński Polskiego Towarzystwa 
Tatrzańskiego. 

� Radna Danuta Krajewska wnioskowała o: 
− uzupełnienie ubytków we wszystkich ulicach osiedla Jagiellońskie i wyrównanie ich jeszcze 

przed zimą. Bardzo źle wygląda ul. Modrzewskiego, ul. Jagiełły oraz skrzyżowanie ulicy 
Królowej Jadwigi z ul. Jagiełły. W tym momencie trwają prace kanalizacyjne i nie 
wystarczające jest tłumaczenie, że po wykonaniu kanalizacji wykonawca ma obowiązek 
doprowadzenia do użytku zniszczonych pracami części dróg, ponieważ dalsza część 
zniszczonych dróg zostanie. Część asfaltu jest pokryta głębokimi ubytkami, w których w tej 
chwili stoją kałuże i jest to niebezpieczne zarówno dla pieszego jak i jadącego samochodem, 
rowerem lub motocyklem. Gdyby destrukt był należycie położony, cała ulica byłyby 
wyrównana i utwardzona, nie byłoby dzisiaj problemów. Budowa kanalizacji nie jest 
tłumaczeniem, że wygląd naszych dróg jest taki a nie inny; 

− usunięcie zastoiny wodnej znajdującej się na skrzyżowaniu ulicy Królowej Jadwigi z ulicą 
Jagiełły. Ponieważ na osiedlu nie ma chodników ulica Królowej Jadwigi jest nie  
do przebrnięcia; 

− montaż tabliczek z nazwami ulic, ponieważ stare są nieczytelne; 
− zgłosiła problem źle wyprofilowanych progów spowalniających ruch drogowy, które  

są za wysokie, ale jeżeli takie mają pozostać, to poprosiła o montaż tabliczki informującej  
o spowalniaczu drogowym; 

− zapytała, czy jest możliwość stałego zlecenia wypompowywania wody ze skrzyżowania  
ul. Królowej Jadwigi i ul. Jagiełły przez Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej lub straż 
pożarną na wniosek np. radnego lub Przewodniczącego Zarządu Osiedla. Poinformowała,  
że podczas ostatniego zgłoszenia o wypompowanie wody z tego skrzyżowania strażak 
poprosił o udokumentowanie zgłoszenia. Radna nie wie jak argumentować zasadność 
zgłoszenia. Uważa, że zgłoszenie było zasadne, ponieważ mieszkańcy nie mogą przejść ani 
przejechać. Podziękowała Prezesowi Zarządu MZKG za natychmiastowa reakcję  
i przysłanie beczkowozu; 

− zwróciła uwagę na zalegające liście na placu zabaw w osiedlu Jagiellońskie i w osiedlu 
Stawy. Plac zabaw nigdy nie jest czyszczony przez pracowników Miasta.  W os. Stawy 
zalegające liście na placu zabaw dla dzieci są niebezpieczne, ponieważ znajdują się w nich 
kleszcze. 

� Radny Waldemar Warenica: 
− ponowił wniosek o wykonanie przejścia dla pieszych na ul. Składowej w okolicach 

skrzyżowania z ul. Szpitalną. Jeżeli w przyszłym roku ma być wymieniana nawierzchnia  
ul. Składowej, więc zasadne byłoby wystąpienie z pismem do Zarządu Dróg Powiatowych  
o wykonanie tego przejścia, ponieważ jest tam duże natężenie ruchu drogowego i ludzie, 
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którzy przemieszczają się pieszo mają trudności z przejściem. Poprawiłoby to znacznie 
bezpieczeństwo na tym odcinku drogi. 

� Radna Magdalena Piechota: 
− powiedziała, że od lat w naszym kraju obchodzony jest Dzień pracownika socjalnego, takie 

spotkanie odbyło się również w naszym Urzędzie i w Powiecie. Radnej jest przykro, że nie 
została poinformowana o spotkaniu, bo jako członek Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej oraz Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej na co dzień współpracuje  
i interesujemy się sprawami socjalnymi, tak jak i pozostali radni. Uważa, że nieuregulowana 
jest sprawa obchodów, ponieważ spotykają się pracownicy socjalni, natomiast pozostali, 
między innymi nauczyciele, nie mogą nawet złożyć życzeń i podziękować służbom tak 
dobrze funkcjonującym w naszym mieście. Radna ma potrzebę być z tymi ludźmi w takim 
dniu. Następnie na ręce Wiceburmistrz - Grażyny Maziarek przekazała życzenia dla 
pracowników dęblińskiego Ośrodka Pomocy Społecznej; 

− poprosiła o nawiezienie na ul. Wiejską destruktu, jeżeli jeszcze jakiś został. Jeżeli nie będzie 
to możliwe przed zimą, sprawa musi być dokończona w przyszłości. 

� Radny Waldemar Chochowski: 
− dowiedział się, że został opracowany projekt organizacji ruchu na osiedlu Staszica i osiedlu 

Wiślana-Żwica, w którym zostały ujęte barierki przy przejściu dla pieszych prowadzącym 
do Zespołu Szkół Ogólnokształcących od strony ul. Staszica, w związku z tym poprosił, aby 
już teraz podjąć prace. Jest to ważna sprawa, ponieważ cały czas na chodniku wzdłuż ulicy 
parkują samochody. Do szkoły chodzą małe dzieci, których nie widać zza samochodów, gdy 
chcą przejść przez ulicę, dlatego aby nie doszło do nieszczęścia poprosił o montaż barierek; 

− powiedział, że podczas wyjazdowego posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej  
po terenie miasta zwracał uwagę na duży problem reklam kredytów „chwilówki”. Pojawiło 
się bardzo dużo tych reklam, które stoją przy drogach na terenie powiatowym, kolejowym 
lub na zaniedbanych działkach mieszkańców. Reklamy w tej ilości szpecą krajobraz, często 
są przewracane, dewastowane. Prawdopodobnie firmy te nie mają zezwoleń i nie płacą  
za umieszczenie tych reklam. Poprosił, aby pracownicy Urzędu Miasta zorientowali się, 
które są na naszym terenie aby je zlikwidować, a do pozostałych właścicieli terenów 
wystąpili o zrobienie z tym porządku; 

− zapytał, kto wydawał zezwolenia na umieszczenie banerów przy wjeździe do os. Stawy  
na zakręcie po obu stronach, które zasłaniają widoczność na drodze kierowcom  
i rowerzystom wyjeżdżającym z osiedla; 

− zapytał, czy w ramach konserwacji oświetlenia ulicznego Zakład Energetyczny ma 
obowiązek wyczyścić lampę z owadów i przetrzeć ją chociaż trochę. Większość lamp jest 
pełna owadów, jest brudna, więc daje połowę światła i często się przepala. 

� Radny Witold Kleczkowski: 
− zaproponował, aby w obecności Przewodniczących Zarządów Osiedli i radnych z danych 

osiedli dokonać przeglądu placów zabaw. Przegląd jest niezbędny, ponieważ place zabaw  
są stare. W związku z tym powinny powstać protokoły określające niezbędne  
i natychmiastowe działania i zalecenia, co pozwoliłoby zobrazować sprawy, które są ciągle 
zgłaszane do budżetu; 

− zwrócił uwagę na starte nazwy ulic na tabliczkach, więc poprosił o przegląd tabliczek 
ponieważ jest problem z identyfikacją ulic. 

� Przewodniczący Rady - Henryk Wiejak – poprosił wszystkich radnych żeby przestrzegali 
czasu wystąpień, który wynosi zgodnie z Regulaminem Rady Miasta w pierwszym wystąpieniu 
– 5 minut, w drugim wystąpieniu – 2 minuty. Dodał, że jest możliwość złożenia wniosków  
na piśmie po krótkim zasygnalizowaniu sprawy. Większość dzisiejszych wniosków była 
składana w dniu wczorajszym na posiedzeniach komisji. 

 
Prowadzenie sesji przejął Wiceprzewodniczący Rady – Witold Kleczkowski. 
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Ad. pkt 5a. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 
Miasta Dęblin na 2013 rok. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik)  
i poinformowała, że w projekcie uchwały proponuje się zmiany  zmniejszające i zwiększające 
budżet na podstawie wewnętrznych decyzji i potrzeb oraz: 
1. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, proponuje się zwiększyć budżet  

po stronie dochodów i wydatków o kwotę 120 888 zł w dziale – Oświata i wychowanie,  
w rozdziałach: Przedszkola i Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych. Jest to dotacja  
z rezerwy celowej przeznaczona na udzielenie gminom dotacji celowej z budżetu państwa  
na realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w okresie listopad - 
grudzień 2013 r., w tym dla następujących placówek oświatowych: SP 2 – 8 280 zł, ZS 3 –  
8 280 zł, ZS 4 – 4 761 zł, ZSO – 6 003 zł, SP 6 – 1 449 zł, MP 1 – 32 913 zł, MP 3 – 25 047 zł,  
MP 4 – 34 155 zł.  

2. Na podstawie pisma Ministra Finansów, proponuje się zwiększenie budżetu po stronie 
dochodów i wydatków o kwotę 45 000 zł w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Część 
oświatowa subwencji ogólnej dla j.s.t., z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu 
dydaktycznego w gimnazjach, tj.: Gimnazjum nr 1 – 15 000 zł, Gimnazjum nr 2 – 15 000 zł, 
Gimnazjum nr 4 – 15 000 zł. 

3. Z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie następujących zmian po stronie 
dochodów i wydatków budżetowych: 
− zmniejszyć środki po stronie dochodów budżetowych: 

• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, środki z dotacji na projekt - 
Rewitalizacja centrum miasta Dęblin wraz z zespołem pałacowo-parkowym Wyższej 
Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych o kwotę 1 400 000 zł, współfinansowanego  
z budżetu środków europejskich. Zmniejszenie wynika z przesunięcia wykonania 
pewnych etapów inwestycji na rok następny, w oparciu o aneksy do umowy  
i harmonogram; 

− dokonać przeniesienia środków po stronie dochodów budżetowych między rozdziałami i 
paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta na kwotę 19 000 zł; 

− zmniejszyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zadanie inwestycyjne - 

Rewitalizacja centrum miasta Dęblin wraz z zespołem pałacowo-parkowym Wyższej 
Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych o kwotę 1 740 000 zł, z powodu przesunięcia 
wykonania części tego zadania na rok następny, w oparciu o aneksy do umowy  
i harmonogram; 

− zwiększyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
• w dziale – Transport i łączność, w rozdziale – Drogi publiczne gminne o kwotę  

30 000 zł, z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie dróg, głównie na akcję zimową, 
• w dziale – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 130 000 zł, z przeznaczeniem na remont  

i eksploatację lokali socjalnych miasta, 
• w dziale – Działalność usługowa, w rozdziale – Cmentarze o kwotę 20 000 zł,  

z przeznaczeniem na bieżące utrzymanie cmentarza komunalnego, 
• w dziale – Administracja publiczna, w rozdziale – Urzędy miast o kwotę 35 000 zł,  

z powodu wzrostu kosztów utrzymania budynku w sezonie jesienno-zimowym, 
• w dziale – Oświata i wychowanie o kwotę 87 000 zł, z przeznaczeniem na odprawy, 

wynagrodzenia w placówkach oświatowych ZS 4, SP 2 i SOSW, 
• w dziale – Pomoc społeczna, w rozdziale – Domy Pomocy Społecznej o kwotę  

10 000 zł, z powodu wysokich kosztów utrzymania osób w Domach Pomocy Społecznej 
oraz w rozdziale – Rodziny zastępcze o kwotę 4 000 zł, z powodu wysokich kosztów 
utrzymania dzieci w rodzinach zastępczych, a także w rozdziale – Ośrodki pomocy 
społecznej o kwotę 6 000 zł, ze względu na wyższe niż przewidywano utrzymanie 
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Punktu Opieki oraz Funduszu Alimentacyjnego, 
• w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale – Oświetlenie ulic 

o kwotę 15 000 zł, z przeznaczeniem na koszty energii i konserwacji oświetlenia 
drogowego, 

• w dziale – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w rozdziale – Domy i ośrodki 
kultury o kwotę 3 000 zł, z przeznaczeniem dla MDK w Dęblinie na wydatki bieżące; 

− dokonać zmian w załączniku Nr 7 - Plan dochodów i wydatków wydzielonych rachunków 
dochodów jednostek oświatowych, na podstawie pisma Miejskiego Przedszkola nr 1. 

 
AUTOPOPRAWKA: 

W projekcie uchwały proponuje się wprowadzenie następujących zmian: 
1. Na podstawie decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego, zwiększyć budżet po stronie 

dochodów i wydatków w dziale – Pomoc społeczna o kwotę 107 000 zł, w rozdziałach:  
− Świadczenia rodzinne (…) o kwotę 97 000 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej 

przeznaczona na dofinansowanie wypłat zasiłków rodzinnych, 
− Ośrodki pomocy społecznej o kwotę 10 000 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej 

przeznaczona na wynagrodzenia dla pracowników OPS; 
oraz zmniejszyć budżet po stronie dochodów i wydatków w dziale – Pomoc społeczna o kwotę 
3 073 zł, w rozdziałach: 
− Pozostała działalność o kwotę 100 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej przeznaczona  

na pomoc finansową realizowaną na podstawie rządowego programu wspierania osób 
uprawnionych do świadczenia pielęgnacyjnego, 

− Składki na ubezpieczenia zdrowotne (…) o kwotę 2 973 zł. Jest to dotacja z rezerwy celowej 
przeznaczona na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne. 

2. Kwotę przeniesienia środków po stronie wydatków budżetowych między działami, rozdziałami 
i paragrafami nie powodującą zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta zmienić na kwotę  
47 988 zł. 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LIII/290/2013 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2013 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych Miejskiego Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o. w Dęblinie na lata 2014-2017”. 

Burmistrz  – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że wieloletni plan 
stanowiący załącznik do uchwały został przedłożony przez Miejski Zakład Gospodarki 
Komunalnej. Uchwalony został na wniosek Prezesa Zarządu MZGK przez Radę Nadzorczą 
Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej, zgodnie z obowiązującymi przepisami. Plan 
obejmuje wszystkie najpilniejsze problemy do rozwiązania z zakresu gospodarki wodno-
kanalizacyjnej. Będzie możliwy do zrealizowania przy dużym wysiłku finansowym Miasta i Spółki, 
ale przede wszystkim warunkiem koniecznym do jego realizacji jest pozyskanie środków 
zewnętrznych, środków z programów unijnych.  

Prezes Zarządu MZGK - Dariusz Wojdat  – szczegółowo przedstawił plan na lata 2014-2017. 
Plan jest ambitny ale oczywiście do zrealizowania pod warunkiem, że będą pieniądze z zewnątrz. 
W latach 2015-2020 będzie następny okres programowania i tam będą dosyć duże środki również 
ze wskazaniem na modernizację i rozbudowę urządzeń zarówno kanalizacyjnych jak  
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i wodociągowych. Jeżeli tego okresu byśmy nie wykorzystali praktycznie możemy zapomnieć  
o doprowadzeniu sieci kanalizacyjnej i wodociągowej do pełnej sprawności i pełnego zaspokojenia 
potrzeb miasta, w tym również modernizacji oczyszczalni ścieków. Kwota inwestycji sięga łącznie 
40 000 000 zł, ale obecnie realizowany program też był oszałamiający, ponieważ wynosił 
30 000 000 zł, po przetargach te kwoty zaczęły spadać. Najważniejsze jest znalezienie się  
w programie. 
Przedstawiając konkretne zadania, które będą realizowane w latach 2015-2017 prezes 
poinformował, że realizując magistralę do osiedla Lotnisko zapewniliśmy sobie prawie pełne 
wykorzystanie mocy produkcyjnych Ujęcia Wody „Jagiellońska”, jednocześnie koszty jednostkowe 
się obniżyły, chociażby przez brak zakupu i dostawy wody. Jakościowo woda dostarczana przez nas 
w tej chwili jest lepsza. Obniżyło to również częściowo taryfy na wodę. Elementem zamykającym 
gospodarkę wodociągową będą w zasadzie 3 inwestycje, a mianowicie:  
− budowa magistrali wodociągowej do części zachodniej miasta, czyli do Ujęcia Wody  

na Wiślanej, to jest 3,7 kilometra, szacowany koszt ok. 3 700 000 zł; 
− łącznik w ul. Saperów, który jest niewielką inwestycją i pozwoli cały układ zamknąć  

w docelowy pierścień; 
− doprowadzenie wody od os. Staszica do os. Podchorążych łącznie z łącznikiem do ulicy 

Składowej pod torami kolejowymi – inwestycja realizowana w przyszłym roku. Ma na celu 
przechwycenie wody, która jest zużywana na osiedlu Podchorążych przez Spółkę, ponieważ 
obecnie woda jest z jednostki wojskowej i nie jest najlepszej jakości. 

Łącznie inwestycje te spowodują zamknięcie etapu i zracjonalizowanie kosztów ponoszonych przez 
Spółkę na produkcję wody, a z drugiej strony zdecydowanie przyczynią się do poprawy 
bezpieczeństwa zaopatrzenia w wodę. Po doprowadzeniu wody z Ujęcia „Jagiellońska” do osiedla 
Wiślana, wyłączymy Ujęcie Wody „Wiślana” i traktowane będzie tylko wyłącznie jako rezerwa  
w razie jakiejś awarii. Po przeprowadzeniu budowy ciśnienie w mieście będzie równomierne.  
Ważnym zadaniem będzie również wymiana wodociągu w osiedlu Michalinów, ok. 11 kilometrów 
sieci w większości bardzo zdekapitalizowanej, przestarzałej. Były to sieci wykonane w ramach 
odszkodowania za zatrucie wody przez PKP.  
Drobne sprawy ujęte w planie, to wymiana zasuw i wodomierzy. 

Na os. Lotnisko w przyszłym roku wybudujemy swoją własną hydrofornię kontenerową, 
która ma podnosić ciśnienie wody na trzy wieżowce. W tej chwili korzystamy z pomieszczeń 
Agencji Mienia Wojskowego, które miały być wydzierżawiane za grosze a dziś kosztują prawie 
24 000 zł rocznie.   
 Najważniejszym zadaniem przy kanalizacji jest modernizacja oczyszczalni, co ma za 
zadanie podwyższenie jakości oczyszczanych ścieków zgodnie z nowymi parametrami, chociaż 
spełniamy normy europejskie, bo w latach 2000-2002 oczyszczalnia była modernizowana. Jednak 
część urządzeń jest już zdekapitalizowana, a normy cały czas się podnoszą. Z drugiej strony 
wprowadzenie pełnej automatyki w obsłudze oczyszczalni jeszcze polepszy sytuację, ponieważ 
urządzenia są coraz nowocześniejsze, bardziej energooszczędne. Najistotniejszą sprawą jest 
gospodarka osadowa. Przymierzamy się do tego w dwóch zakresach. W pierwszym zakresie osad 
odwodniony jest mechanicznie, natomiast w drugim etapie dosuszanie tego osadu będzie 
technologią dosyć innowacyjną polegającą na dosuszeniu cienkowarstwowym z wykorzystaniem 
energii słonecznej. Chodzi o to, żeby koszty eksploatacji były jak najmniejsze i żeby się nie 
przełożyły na ceny ścieków dla odbiorców. Koszt modernizacji całej oczyszczalni szacujemy  
na 10 000 000 zł.  
Chcemy zrobić kanalizację grawitacyjną na os. Rycice, os. Michalinów i os. Młynki (ok. 13 
kilometrów sieci), gdzie na kilometr będzie 120 przyłączy i będziemy mogli ubiegać się o środki 
zewnętrzne. Włączalibyśmy się do dawnej kolejowej pompowni, którą dzisiaj dzierżawimy. 

Ważnym zadaniem dla Spółki będzie realizowane od przyszłego roku wejście  
w zintegrowany system zarządzania sieciami wodociągowymi i kanalizacyjnymi, który miałby  
za zadanie maksymalne ograniczanie kosztów, przez szybkość reakcji na zaistniałe awarie. W tej 
chwili skończyliśmy projekt zintegrowanego programu informatycznego, wszystkie nasze komórki 
są w jednym systemie, koszt wyniósł prawie 360 000 zł.  
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Być może będziemy mogli ubiegać się o środki z Regionalnego Programu Operacyjnego  
w Lublinie, a do tej pory musieliśmy się ubiegać z Programu Operacyjnego Infrastruktura  
i Środowisko w Warszawie, w Narodowym Funduszu, co jest dużo trudniejsze. 
 W tej chwili mamy dokumentację na wodociąg do os. Podchorążych i rozpoczynamy 
przetargi na dokumentacje do tego dużego projektu. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Krzysztof Karbowski – mimo że wiele przemawia za koniecznością inwestycji, o których 
mowa, to jednak zdaniem radnego w tym planie w ogóle nie ujmuje się zadań dotyczących części 
wschodniej miasta. Jest to pewna forma wykluczenia cywilizacyjnego i ma to wpływ na koszt 
utrzymania gospodarstw domowych. Dotychczasowe inwestycje, które kanalizowały poszczególne 
części dzielnic w os. Mierzwiączka i w centrum miasta, mogły ująć co najmniej obrzeżne  
os. Żdżary i os. Masów. Podobna sytuacja była w przeszłości, jeżeli chodzi o odcinki  
ul. Warszawskiej, które nie zostały skanalizowane. Na przykład odcinek ul. 1 Maja do rzeczki 
Irenka mógł być ujęty w ramach kanalizacji os. Mierzwiączka. Inny odcinek położony między  
ul. 1 Maja, Pułaskiego i wiaduktem mógł być ujęty przy budowie kanalizacji os. Pułaskiego  
i os. Mierzwiączka. Natomiast krótki odcinek do Placu Orląt Dęblińskich w ramach kanalizacji 
rozszerzonej dot. ul. Bankowej. W ramach głównego pasa prowadzonego w kierunku os. Lotnisko, 
nie uwzględniono bardzo krótkiej inwestycji wymiany rur wodociągowych w ul. Śląskiej. 
Przypomniał, że Prezes Zarządu MZGK zostając burmistrzem II kadencji podjął politykę budowy 
kanalizacji z uwzględnieniem centrum, na wniosek zastępcy z niewiadomych przyczyn została  
ta polityka zmieniona. Powiedział, że nie będzie głosował za tym projektem. Dla radnego polityka 
miasta jest prowadzona w sposób skrajnie niezrozumiały i my na tym tracimy jako społeczeństwo. 
A teraz jesteśmy pod presją dyscypliny finansowej, organizacyjnej i prawnej, a także oporu 
mieszkańców, bo jeśli jeden czy drugi się nie zgodzi na przeprowadzenie przez jego działkę, cała 
inwestycja się łamie. Zapytał, gdzie jest solidarność społeczna.  Powiedział, że na os. Pułaskiego  
i Mierzwiączka po wybudowaniu ok. 270, w pierwszej fazie przyłączyło się tylko 60 i do tej pory 
jest nie wykorzystane. Społeczeństwo trzeba urabiać do pewnych udogodnień, jedni chcą, a inni się 
odcinają.         

Prezes Zarządu MZGK - D. Wojdat  – powiedział, że projekt wynika z pewnego przemyślenia, 
ponieważ musimy się obracać w 120 przyłączach na kilometr i jeżeli tego nie uzyskamy, nawet jeśli 
uzyskamy 119 przyłączy na kilometr będzie problem, bo takie są wymogi i nikogo nie interesuje,  
że jest to w granicach miasta. Nie sztuka jest zrobić 120 przyłączy na papierze, tylko sztuką jest 
potem podłączyć faktycznie te osoby, żeby w przypadku kontroli nie zwracać pieniędzy. Zwartość 
zabudowy osiedli Rycice, Michalinów i Młynki pozwoli wywiązać się z wymagań i nie musimy 
robić przesyłu przez odcinki puste. Robiąc kanalizację grawitacyjną w os. Pułaskiego 65% 
mieszkańców się podłączyło.         

Radny Witold Zamojski  – zapytał, czy w obecnym projekcie jest brane pod uwagę podłączenie  
do kanalizacji zabudowań przy ul. Pułaskiego, które do tej pory nie zostały podłączone. 

Prezes Zarządu MZGK - D. Wojdat  – wyjaśnił, że ul. Pułaskiego nie wchodzi w ten projekt, 
ponieważ na tej ulicy jest już wykonana kanalizacja grawitacyjna. Jeżeli ktoś chce się podłączyć  
to przyłączamy. W nowym projekcie będzie inny system, tj. podciśnieniowy.  

Przewodniczący Rady - H. Wiejak – powiedział, że omawiany temat jest ważny, natomiast miasto 
jest bardzo rozwleczone jeżeli chodzi o powierzchnię, dlatego koszt budowy urządzeń będzie 
bardzo wysoki w porównaniu do innych miejscowości gdzie jest zwarta zabudowa. Ma nadzieję,  
że plan zostanie zrealizowany w ustalonym zakresie. Podziękował za przygotowanie projektu 
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wszystkim, którzy dokładają wszelkich starań, aby zapotrzebowanie w urządzenia wodociągowe  
i kanalizacyjne w naszym mieście było zrealizowane.  

Burmistrz – ustosunkował się do wypowiedzi radnego K. Karbowskiego. 
� Wypowiedź radnego zabrzmiała jakby ktoś specjalnie w okręgu przez niego reprezentowanym 

dożął do tego, aby nie było tej kanalizacji. Burmistrz wyjaśnił, że wiele razy mówiliśmy 
dlaczego ul. Warszawska nie jest w pierwszym etapie kanalizacyjnym. Pierwotny projekt, który 
przytowywaliśmy i który w tej chwili jest realizowany zakładał o wiele szerszy zakres, bo miało 
się w nim znaleźć os. Masów, os. Żdżary, os. Rycice i os. Młynki. Natomiast po analizie 
technicznej i ekonomicznej fachowcy, którzy przygotowywali studium wykonalności 
stwierdzili, że nie zostanie osiągnięty wskaźnik koncentracji. Kanalizacja została ograniczona 
do terenu, który spełnia warunki. Koncentrujemy się na inwestycjach, które przyniosą 
największy efekt i które będą miały możliwość dofinansowania ze środków unijnych. 

� Stwierdzenie, że jest skrajnie nieodpowiedzialna polityka w stosunku do centrum miasta jest 
przesadne. Chyba że nieodpowiedzialną polityką jest właśnie w 2007 r. skanalizowanie całego 
centrum, czyli ulic Okólnej, Rynek i Bankowej lub obecna rewitalizacja.   

� Odnośnie podnoszenia kwestii, że przy różnych projektach nie skanalizowano ul. Warszawskiej 
i ktoś musiał toczyć boje z Burmistrzem o to, żeby skanalizować ul. Bankową, Burmistrz 
wyjaśnił, że projekt w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 
przygotowywany w 2005 r., nie miał żadnych ograniczeń co do koncentracji, nie była ujęta  
ul. Bankowa ani ul. Warszawska. Burmistrz powiedział, że jedną z jego pierwszych decyzji 
było rozszerzenie inwestycji w oparciu o własne środki, żeby zrealizować ul. Bankowa,  
ul. Piłsudskiego i ile się dało ul. Warszawskiej. Na ul. Warszawską są wysięgniki  
z ul. Bankowej lub ul. Piłsudskiego, w zamyśle aż do rzeki „Irenka”, a jak wyglądała realizacja 
tego projektu od strony współpracy z mieszkańcami, to radny i pracownicy Wydziału Rozwoju 
Miasta i Inwestycji wiedzą najlepiej. Mieszkańcy nie pozwalali na dalsze przechodzenie  
z odcinkami kanalizacji.   
Każdy radny dba o interesy swoich mieszkańców, ale nie możemy swoich działań i nakładów 
finansowych rozczłonkowywać i dzielić tylko na osiedla i poszczególne grupy terytorialne, 
musimy mieć tez na uwadze całość funkcjonowania miasta. 

Radna Beata Amarowicz – odnośnie realizacji kanalizacji w os. Bankowa, powiedziała,  
że Burmistrz zapomniał dodać, iż wtedy były ograniczenia finansowe, nie można było przekroczyć 
jakiejś kwoty, dlatego ul. Bankowa nie była w tym programie dołączona do etapu pierwszego 
kanalizacji.   

Radny K. Karbowski – powiedział, że budżety wynikają ze środków kwalifikowanych i dotacji 
unijnych. Radny podał we wcześniejszej wypowiedzi elementy historyczne, które dotyczyły 
również okresu wcześniejszego, więc nie wie dlaczego Burmistrz odbiera to w ten sposób. 
Natomiast jeżeli chodzi o wypowiedź radnej B. Amarowicz wyjaśnił, że wnioskował o rozszerzenie 
inwestycji o ul. Bankową i inne. Trzeba sobie zdawać sprawę, że środki, które są przyznawane 
przez Unię Europejską zależą od wysokości wkładu własnego. W tym wypadku sukcesem jest 
Rewitalizacja centrum miasta, który pozwoliła na odnowę nie tylko tego co widoczne na zewnątrz, 
ale doprowadziła do tego, aby w jednym czasie kompleksowo wykonać wszystkie inwestycje  
w zakresie infrastruktury technicznej. 

Prezes Zarządu MZGK - D. Wojdat – uważa, że niepotrzebnie wracamy do przeszłości skoro 
mamy przed sobą pracę wystarczającą na kilka kadencji. Trzeba się skoncentrować na tym  
co możemy osiągnąć, a możemy osiągnąć duże środki, które będą sensownie wykorzystane.   
 
Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, przy 1 głosie 
„przeciw”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LIII/291/2013 w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych Miejskiego Zakładu 
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Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Dęblinie na lata 2014-2017”. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 
Ad. pkt 5c. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf Miejskiego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialności w Dęblinie, dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Burmistrz - przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że zgodnie  
z obowiązującymi przepisami projekt przygotowywuje Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej, 
który podlega weryfikacji przez Burmistrza i jest przedstawiany do zatwierdzenia przez Radę 
Miasta. Wniosek o nowe taryfy wpłynął w odpowiednim terminie do Urzędu Miasta, odbyło się 
spotkanie wyjaśniające, 19 listopada 2013 r. wydałem zarządzenie w sprawie pozytywnej 
weryfikacji wniosku MZGK, czyli taryfa jest zgodna z prawem. Zostały uwzględnione wszystkie 
koszty, ale nic ponadto, więc w wyniku taryf Spółka uzyska niezbędne przychody do sprawnego 
funkcjonowania. Zapewnia to również ochronę odbiorców przed nieuzasadnionym wzrostem 
stawek. 

Projektowane ceny za odbiór ścieków pozostają na niezmienionym poziomie, czyli tak jak  
w roku 2013 jest to 5,95 zł/m3 netto. W przeliczeniu na kwotę brutto jest to 6,43 zł/m3. Jeśli chodzi 
o wodę do tej pory obowiązywała stawka 3,87 zł/m3 netto, czyli 4,18 zł/m3 brutto. Natomiast 
proponowana stawka wynosi 3,58 zł/m3 netto i 3,87 zł/m3 brutto z uwzględnieniem podatku VAT. 
Jest to o 0,31 zł mniej niż w roku bieżącym. W poprzednich latach było dofinansowanie ze strony 
Miasta w wysokości 0,21 zł. W tym roku projekt uchwały nie przewiduje dopłat do cen wody. 
Mimo zniesienia tej dopłaty odbiorcy będą w 2014 roku płacili o 0,10 zł/m3 niż w roku 2013.    

Prezes Zarządu MZGK - D. Wojdat – potwierdził, że cena ścieków pozostaje na niezmienionym 
poziomie, chociaż koszty działalności w tym zakresie wzrastają o 100% pod względem opłat  
za ochronę środowiska i o 2% pod względem kosztów energii. 
Planujemy 3% wzrost odbieranych ścieków. Podejmujemy działania zmierzające do ograniczenia 
kosztów. Wiążemy nadzieję na przyszłość z realizacją zamierzeń inwestycyjnych. Być może  
w przyszłości, nawet za rok będziemy mogli rozmawiać o obniżkach. Abonamenty pozostają na 
tych samym poziomie. 
Jeżeli chodzi o cenę wody obniżyliśmy ją o ponad 8%, czyli 0,31 zł/m3. Mieszkańcy odczują 
obniżkę tylko o 0,10 zł/m3, z tym że Miasto do tej pory dopłacało. Tym nie mniej Spółka obniża 
cenę o 0,31 zł i odczują to wszyscy, którzy nie korzystali z dopłaty, tj. szkoły, przedsiębiorcy. 
Obniżka cen jest pierwszym efektem prac inwestycyjnych Miasta i Spółki wynikającym  
z połączeniem os, Lotnisko z Ujęciem Wody „Jagiellońska” i zaprzestaniem kupowania wody  
z jednostki wojskowej. Następne etapy będą po całkowitym zrealizowaniu obecnej inwestycji, czyli 
podłączenia os. Stawy. Wzrost sprzedaży wody jest w granicach 2% poprzez przyłączanie nowych 
odbiorców. Nadwyżki są praktycznie zneutralizowane przez koszty, ponieważ musimy 
wyprodukować tyle wody ile kupowaliśmy.   
Jeśli chodzi o ilość awarii, to na sieci wodociągowej było ich stosunkowo niewiele – 17 awarii  
w skali roku, z czego większość w ramach prowadzonych prac rewitalizacyjnych. Z kanalizacją jest 
większy problem, ponieważ było 332 awarie, z tego 243 na kanalizacji podciśnieniowej, co wynika 
z wrzucania różnych dużych przedmiotów do kanalizacji przez mieszkańców i wiąże się z kosztami.  
 
Projekt uchwały został negatywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny S. Kopacz – zapytał, czy występują straty wody.  
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Prezes Zarządu MZGK - D. Wojdat – odpowiedział, że straty wody zawsze będą. Obecnie straty 
wynoszą ok. 11%, obniżyły się dzięki wymianie wodociągu. Wyjaśnił, że rury azbestowe nie  
są szkodliwe dla zdrowia ale są wymieniane ze względu na nieszczelność. W tej chwili największe 
straty wody są na os. Michalinów i na terenach kolejowych, dlatego związane są z tym planowane 
inwestycje. 

Radny W. Kleczkowski – odnośnie negatywnej opinii Komisji Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu wyjaśnił, że na posiedzeniu rozgorzała dyskusja na temat dopłaty 0,21 zł/m3. Gdyby  
tą dopłatę utrzymać dla odbiorcy indywidualnego, to woda kosztowałaby 3,66 zł/m3 brutto i tak 
wnioskowaliśmy na komisji. Radny uważa, że robiąc wielomilionową inwestycję nie ma lepszej 
reklamy, gdy mieszkaniec odczuje oszczędność. Coraz gęstsze ścieki wynikają z szanowania wody. 
Nie ma nowych miejsc pracy w mieście, społeczeństwo ubożeje i niewiele możemy zaoferować  
w kwestii oszczędzania. Jest zdania, że Miasto byłoby w stanie udźwignąć 0,21 zł/m3 dopłaty,  
a byłoby to jeszcze bardziej mobilizujące. Natomiast na koniec inwestycji po podłączeniu kolejnych 
odbiorców będziemy mogli z tej dopłaty zejść, a mieszkańcy byliby nam wdzięczni.      

Radny W. Chochowski – jako członek Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu głosował  
za przyjęciem tych taryf. Uważa, że mamy teraz okazję, bo Spółka wypracowała 8% obniżkę ceny 
wyprodukowanej wody, żeby w końcu to patologiczne zachowanie, czyli dopłaty, zlikwidować  
a zostanie jeszcze 0,10 zł, które są faktyczną obniżką. Nie oszukujmy mieszkańców przez 
zabieranie 90 000 zł z jakichś inwestycji, z budżetu. Jest to dopłata tylko dla mieszkańców, 
natomiast szkoły miały cenę wyższą.   

Radny W. Zamojski – również jest zdania, że woda w mieście zaczyna tanieć, w tym roku 0,10 zł, 
w przyszłym roku cena wody też może spaść. W tej chwili 1,50 zł miesięcznie w budżecie 
domowym jest prawie nieodczuwalną oszczędnością. Natomiast za 90 000 zł wybudować kawałek 
drogi, to jest coś. 

Radny W. Warenica – będąc również radnym poprzedniej kadencji pamięta, że Miasto 
dofinansowało cenę wody na os. Lotnisko, która byłaby drastyczna. Trzeba było kupować wodę, 
później była dopłata dla całego miasta. Ale było ustalone, że po podłączeniu os. Lotnisko do Ujęcia 
Wody „Jagiellońska” dofinansowanie zostanie zdjęte. Co mają powiedzieć mieszkańcy, którzy mają 
studnie i nie byli w ogóle dofinansowywani. Uważa, że najważniejszym celem jest zrobienie studni 
awaryjnej na os. Wiślana i połączenie wodociągu w pierścień, aby miasto było bezpieczne. Myślmy 
całościowo o mieście. Radny chciałbym uniknąć dowożenia wody beczkowozami w przypadku 
awarii.  
 
Po dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 4 głosach 
„przeciw”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LIII/292/2013 w sprawie zatwierdzenia taryf Miejskiego 
Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialności w Dęblinie, dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5d. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek 
przy ulicy Spacerowej i ulicy Generała Kowalskiego w Dęblinie. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym - K. Kuropatwa – przedstawił projekt 
uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że Agencja Mienia Wojskowego skierowała wniosek 
do Burmistrza Miasta Dęblin o nieodpłatne przejęcie:   
− niezabudowanej działki nr 4080/12 o pow. 0,4109 ha położonej w Dęblinie przy ul. Generała 

Kowalskiego, wschodzącej w skład ogrodzonego terenu Zespołu Szkół Nr 4. Zgodnie z planem 
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zagospodarowania przestrzennego osiedla lotnisko, przedmiotowa działka w planie jest terenem 
przeznaczonym pod usługi publiczne; 

− działki nr 1449 o pow. 0,0045 ha położonej przy ul. Spacerowej obok dawnej oczyszczalni 
ścieków. Wzdłuż działki przebiega magistrala kanalizacyjna z dwoma włazami żeliwnymi.  
W studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego miasta Dęblin, działka  
ta przeznaczona jest do rozwoju jako tereny komunikacyjne; 

− działki nr 1364 o pow. 0,0196 ha położonej przy ul. Spacerowej, na której znajduje się komora 
betonowa z włazami przynależna do magistrali kanalizacyjnej. Ponadto znajduje się sieć 
teletechniczna i telefoniczna. Działka nie jest objęta planem miejscowym. W studium 
uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego Miasta Dęblin, działka przeznaczona jest  
do rozwoju jako tereny wielofunkcyjne. 

Biorąc powyższe pod uwagę, zasadne jest uregulowanie stanu prawnego zgodnie ze stanem 
faktycznym. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LIII/293/2013 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
nabycie działek przy ulicy Spacerowej i ulicy Generała Kowalskiego w Dęblinie. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy 
działek z zasobu gminy Miasto Dęblin. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że działki przeznaczone do dzierżawy stanowią własność Miasta Dęblin. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy 
podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego 
zarządu, dotyczących: zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LIII/294/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów 
dzierżawy działek z zasobu gminy Miasto Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 5f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Miasta Dęblin  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2014”. 

Inspektor Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych - Justyna Ochota – przedstawiła 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformowała, że obowiązek uchwalania przez gminy 
rocznych planów współpracy z organizacjami pozarządowymi określa ustawa o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie.  
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Program jest wynikiem konsultacji oraz wymiany doświadczeń samorządu i organizacji 
pozarządowych, w których wskazywane są priorytetowe dla obu stron obszary współpracy na rzecz 
lokalnej społeczności. 
Program zawiera zasady współpracy Miasta Dęblin z współpracy z organizacjami pozarządowymi 
działającymi na terenie Dęblina, których jest ok. 35 i które są żywo zainteresowane współpracą  
z samorządem. W dokumencie zostały wyznaczone cele, jakie stawia sobie Miasto oraz organizacja 
pozarządowa w realizowanych przez siebie zadaniach. Największe zainteresowanie jest dziedziną 
kultury, dziedzictwa narodowego i sportu, ochroną i promocją zdrowia. Na realizację programu 
przewiduje się 70 000 zł. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej. 
 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny K. Karbowski – jest zdania, że tytuł Programu należy uzupełnić dodając słowa „na terenie 
miasta Dęblina”. Zapytał, czy we współpracy mogą brać udział organizacje spoza Dęblina. 

Następnie powiedział, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu była 
poruszana sprawa strzelnicy sportowej. Propagowaniem tej dziedziny sportu zajmuje się 
Nadwiślańskie Stowarzyszenie Historii Militarnej, dlatego zaproponował, aby w rozdziale VII  
w punkcie 4) dodać podpunkt „szkolenie dzieci i młodzieży z strzelectwie sportowym”. Byłoby 
dobrze wyjść naprzeciw inicjatywie stowarzyszenia, które może prowadzić takie zawody  
i szkolenia, jak również mogliby ubogacać organizację różnych imprez, np. Dni Dęblina. 

W związku z oceną działalności szkół pod względem udziału w inicjatywach 
pozaświatowych i turystycznych, zaproponował w rozdziale VII następujące brzmienie: punktu 5 a) 
„organizacja konkursów, imprez krajoznawczo-turystycznych ze szczególnym uwzględnieniem 
turystyki kwalifikowanej dla dzieci, młodzieży oraz dorosłych w tym również osób 
niepełnosprawnych”, natomiast punktu 5 b): „projektowanie, wytyczanie oraz odnowienie pieszych 
i rowerowych szlaków turystycznych na terenie Dęblina”.   

Radny ma satysfakcję, że w większości wnioski, które złożył do projektu programu  
w imieniu Zarządu Oddziału Dęblińskiego Polskiego Towarzystwa Tatrzańskiego zostały 
uwzględnione. 

Justyna Ochota – odpowiedziała, że w programie mogą brać udział organizacje spoza Dęblina.  
Program nie może być za bardzo uszczegółowiony. Punkt 4 f) brzmiący: organizacja zajęć, 
zawodów i rozgrywek sportowo-rekreacyjnych odpowiada zgłaszanym wnioskom radnego 
odnośnie zawodów strzeleckich. 
Proponowane zapisy punktu 5) zostały odrzucone w wyniku konsultacji ze względu na zbytnie 
uszczegółowienie. 

Burmistrz – powiedział, że sprawa była omawiana na posiedzeniu komisji. Nie wnosi żadnej 
autopoprawki do projektu uchwały. 

Radna M. Piechota – jako przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
opiniującej projekt uchwały poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
program. Radny K. Karbowski był nieobecny podczas głosowania. Pan radny opiniował Program  
w prowadzonych wcześniej konsultacjach, więc jego głos został uszanowany. W uznaniu członków 
komisji program jest napisany prawidłowo, nie ma konieczności dalszych uszczegółowień.   
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LIII/295/2013 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 
Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2014”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 5g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Ryckiemu na dofinansowanie realizacji zadania pod nazwą „Modernizacja chodnika w ulicy 
Partyzantów w Dęblinie”. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że udzielenie 
pomocy finansowej Powiatowi Ryckiemu na zadanie jest uzasadnione, ponieważ inwestycja  
ta przyczyni się do poprawy stanu nawierzchni chodnika. Dofinansowanie wynosiłoby 21 381 zł,  
te pieniądze są zabezpieczone w budżecie Miasta na dofinansowanie dróg powiatowych. Zostały 
oszczędności po wykonaniu nawierzchni ulicy Kościuszki. Były wątpliwości, czy powiat wejdzie  
w tę inwestycję ze względu na swoją trudną sytuacje finansową. W wyniku realizacji inwestycji 
nastąpi poprawa warunków oraz bezpieczeństwa ruchu pieszych. Chodnik o długości 200 metrów 
po prawej stronie ulicy byłby wykonywany jeszcze w tym roku.  
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  LIII/296/2013 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Ryckiemu na dofinansowanie realizacji zadania pod nazwą „Modernizacja chodnika  
w ulicy Partyzantów w Dęblinie”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 6. 
Wolne wnioski. 

Burmistrz – powiedział, że chciał przedstawić w tym punkcie dwie sprawy. 
� Poinformował, że sprawa dotycząca zmniejszenia aglomeracji wodno-ściekowej omawiana  

na wczorajszym posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisji 
Gospodarki Komunalnej miała zostać wyjaśniona i uzgodniona od strony formalnej. Okazało 
się, że w tej chwili nie jest potrzebne stanowisko ani uchwała Rady Miasta w tej sprawie. 
Wystąpimy ze stosownym wnioskiem o zmianę zakresu aglomeracji, natomiast Rada Miasta 
będzie opiniować konkretny projekt dokumentu, jeśli taki będzie wprowadzany.    

� W sprawie działalności Klubu Sportowego „Czarni” Dęblin poruszanej na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu też nie mamy ostatecznie zaopiniowanych pod względem prawnym 
rozwiązań, w związku z tym na dzień dzisiejszy żadnych dokumentów w tym zakresie nie 
przedstawiamy.  

Radny K. Karbowski: 
− uważa, za niewystarczające porządkowanie raz do roku pasa drogowego przy ul. Warszawskiej, 

ul. Niepodległości i ul. Kockiej, tym bardziej że wykonanie jest niedokładne na poboczach 
parkingowych, w związku z tych wnioskuje aby ta czynność była wykonywana częściej; 

− odnośnie prac inwestycyjnych na ul. Wiatracznej, gdzie etapami był utwardzany pas jezdni, 
prace okazały się nieskuteczne, ponieważ przy dużych opadach trudno się poruszać swobodnie; 

− wnioskował o skuteczniejsze monitorowanie pomieszczeń Dworca PKP, ponieważ jest 
dewastowany; zgłosił również postulat o zreperowanie głównego zegara na Dworcu PKP. 

 
Ad. pkt 7.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk poinformował, że na wolne wnioski nie ma 
odpowiedzi, nie dotyczyły one bezpośrednio działalności samorządu, następnie udzielił odpowiedzi 
na zapytania i wnioski: 
� dla radnego Stanisława Kopacza: 

− posprzątanie ulicy przy przedszkolu na os. 15 Pułku Piechoty Wilków – jest to droga 
gminna, postaramy się wszystko usunąć. 
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� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 
− odnośnie wszystkich uwag zgłoszonych do prac inwestycyjnych prowadzonych w zakresie 

„Rewitalizacji centrum miasta” – Burmistrz poprosił o pisemne złożenie wniosków  
do Naczelnika Wydziału Rozwoju Miasta i Inwestycji zgodnie z ustaleniami  
na wczorajszym posiedzeniu komisji. W trakcie odbioru uwagi te zostaną wykorzystane; 

− nie działające lampy – zgłoszenia dotyczące lamp przyjmujemy, ale usterki można zgłaszać 
bezpośrednio do Zakładu Energetycznego; 

− cięcia pielęgnacyjne drzew w ciągu drogi krajowej nr 48 oraz naprawa chodnika w ulicy 
Niepodległości – przekażemy uwagi do zarządcy drogi, tj. do Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad; 

� dla radnej Danuty Krajewskiej: 
− stan dróg na os. Jagiellońskie – stan dróg, który jest w tej chwili na osiedlu Jagiellońskie 

wynika między innymi z tego, że są prowadzone prace w zakresie kanalizacji miasta  
i dopóki ta inwestycja nie będzie zakończona na pewno będą dodatkowe utrudnienia  
na osiedlu. Niestety nie da się tych prac wykonać bezinwazyjnie. Nie mówię, że stan na tych 
drogach był idealny. Żeby mieć kanalizację, mieszkańcy pewne utrudnienia muszą przejść. 
Dobrze, że to osiedle doczekało się robót kanalizacyjnych. Takie same utrudnienia w tej 
chwili są też na ul. Leśki, ul. Wiatracznej, ul. Staromiejskiej i ul. Ogrodowej, czyli wszędzie 
gdzie trwają prace. Wcześniej taki stan był na os. Wiślana - Żwica i w centrum miasta;   

− kałuża na skrzyżowaniu ul. Królowej Jadwigi z ul Jagiełły – kałuża w tym miejscu robi się 
od zawsze, takie jest ukształtowanie wybudowanych tam dróg i dopóki nie zostanie 
wykonana kanalizacja deszczowa, będzie spływać tam woda z osiedla. Jeśli chodzi o stałe 
zlecenie dla straży, to nie wiem z kim pani rozmawiała, ponieważ jeżeli chodzi Ochotniczą 
Straż Pożarną Dęblin-Masów, strażacy wiedzą o tym problemie i na zgłoszenia telefoniczne 
zawsze była reakcja, straż przyjeżdżała. Postaramy się przekazać OSP Masów, aby 
nadmiernie nie wypytywali przy zgłoszeniu; 

− brak chodników na os. Jagiellońskie – taki był standard tych ulic i w przyszłości trzeba 
sukcesywnie myśleć o podniesieniu standardu wszystkich ulic na osiedlu; 

− brak tabliczek z nazwami ulic – w tym roku bez sensu było stawiać tabliczki, które w trakcie 
prac budowlanych uległyby dewastacji. W planach jest wymiana tabliczek z nazwami ulic 
na nowe w całym mieście, według wzoru z herbem i czarnymi literami na białym tłem. 
Nie zrobimy wszystkiego na raz, od czegoś trzeba zacząć a później trzeba to kontynuować. 
Jakoś sobie radzimy, takich problemów jak na os. Jagiellońskie było w całym mieście 
bardzo dużo, co roku tych problemów jest mniej. Mam nadzieję, że również ze stanem 
infrastruktury na os. Jagiellońskie sobie poradzimy. Trzeba sobie zdawać sprawę, że pewne 
sprawy wymagają nakładów finansowych i muszą być ujęte w budżecie miasta, żeby  
je zrealizować.   

� dla radnego Waldemara Warenicy: 
− przejście dla pieszych na ul. Spacerowej – wyznaczenie przejścia może nastąpić przy 

projektowaniu organizacji ruchu, zwrócimy się do Starostwa Powiatowego o uwzględnienie 
tego wniosku. 

� dla radnej Magdaleny Piechoty: 
− destrukt na ul. Wiejską, od sklepu w dół – na dzień dzisiejszy destruktu nie mamy, nie 

przewidujemy takich prac drogowych na tego typu drogach utwardzonych prowizorycznie. 
Wrócimy do tego tematu na wiosnę, gdy będziemy mieli przemielony gruz ze 
zgromadzonych przy ul. Balonnej trelinek i krawężników. 

� dla radnego Waldemara Chochowskiego: 
− wdrażanie projektu organizacji ruchu na os. Staszica – postaramy się przynajmniej część 

dotyczącą barierek zrobić jak najszybciej; 
− reklamy przy drogach – w ostatnim czasie pojawił się duży wysyp reklam. Sprawdzimy  

na czyim są terenie, ponieważ właściciel terenu powinien zareagować; 



 

Protokół Nr LIII sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 28 listopada 2013 r. 
 

18 

− mycie lamp oświetlenia ulicznego – nie potrafię w tej chwili odpowiedzieć, czy Zakład 
Energetyczny ma obowiązek umyć lampy, sprawdzimy i odpowiemy. 

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego:  
− wykonanie przeglądu placów zabaw na osiedlach – Urząd Miasta corocznie wykonuje 

przeglądy placów zabaw i na ile stan finansów Miast pozwala to są uzupełniane zabawki, 
aby było zachowane bezpieczeństwo. Jeśli nie ma środków finansowych wtedy część 
zabawek zagrażających bezpieczeństwu jest demontowana. Przegląd w roku bieżącym był, 
następny może być w okresie wiosennym. 

 
Radny Waldemar Chochowski – odnośnie działań straży pożarnej podczas zgłaszaniu zdarzeń 
wyjaśnił, że w przypadku niemożności wyjazdu Ochotniczej Straży Pożarnej musi wyjechać 
Państwowa Straż Pożarna, która działa zgodnie z ustawami i nie ma w zakresie swoich zadań 
usuwania wody z drogi po opadach deszczowych. Jeśli jest jakaś sytuacja katastrofalna, np. została 
uszkodzona linia wodociągowa i jest to coś nagłego, wtedy Państwowa Straż Pożarna przyjedzie, 
nie może to być jednak bezpodstawne wezwanie. Na skrzyżowaniu ul. Królowej Jadwigi  
i ul. Jagiełły problemem jest odległość do miejsca gdzie woda może być wypompowana, trzeba 
rozwinąć około 300 metrów węży, które wodę odciągają i skierowują do rzeczki Irenka.  
W momencie kiedy cały ten sprzęt jest rozwinięty, a będzie wymagana nagła interwencja przy 
pożarze lub wypadku drogowym, jego zwinięcie potrwa. Nie zawsze Ochotnicza Straż Pożarna ma 
możliwość wyjazdu, bo druhowie mają inne zajęcia zawodowe. Robi to dlatego, że jej działalność 
jest sponsorowana przez Miasto Dęblin, ale też tylko wtedy kiedy może. Państwowa Straż może 
przyjechać i wypompować wodę, jeżeli będzie taka możliwość.     

 
Ad. pkt 8. 
Zatwierdzenie protokołów LI i LII (VI uroczystej) s esji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołów z LI i LII (VI uroczystej) sesji Rady 
Miasta przystąpiono do jego zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” przyjęciem protokołów było 12 głosów 
(jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła protokoły z LI i LII (VI uroczystej) sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 9. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący RM – Witold Kleczkowski 
zamknął LIII sesję.  

Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Agnieszka Ostrach 


